

旧金山大学法学院知识产权项目
INTELLECTUAL PROPERTY PROGRAMS
UNIVERSITY OF SAN FRANCISCO SCHOOL OF LAW



UNIVERSITY OF
SAN FRANCISCO

School of Law

一、旧金山大学简介

I. Overview

旧金山大学成立于 1855 年，具有 160 多年历史，为旧金山市历史最为悠久最具盛名的高等学府，她的主校区占地 55 英亩，坐落于风景优美的金门大桥和金门公园之间，此外她在萨克拉门托 (Sacramento)，圣何塞 (San Jose)，圣罗莎 (Santa Rosa) 和普莱森顿 (Pleasanton) 等北加州城市设有分校区。旧金山大学所在位置得天独厚，旧金山市面对太平洋和亚洲，为美国西海岸的国际贸易中心和国际金融中心。同时校园也毗邻美国硅谷，为全球高科技创业中心，以及苹果、谷歌和惠普等跨国高科技公司所在地。



The University of San Francisco (USF) has a history of more than 160 years, established in 1855 as the first institution of higher learning in San Francisco. Its main campus is located on a 55-acre setting between the Golden Gate Bridge and Golden Gate Park. In addition, USF offers classes at northern California branch campuses in San Jose, Sacramento, Santa Rosa, and Pleasanton. The San Francisco Bay Area is the financial and business center of the West Coast of the United States, perched on the edge of the Pacific Rim. It is also home to Silicon Valley, the global research and development center that has cultivated many of the largest high-tech companies in the world such as Apple, Google and HP.

旧金山大学为美国最具国际化的知名学府之一，她与全世界四十多个高校具有正式合作关系，校友遍及全球 100 多个国家。在 2015 年的在校学生中，亚裔占了 22.2%，国际学生占了 16.9%。

USF is one of the most diversified universities in the United States. It has more than 40 institutional partnerships with other universities throughout the world, and has alumni living in more than 100 countries. Among the total student population in 2015, 22.2 % were Asian and 16.9 % were international

旧金山大学法学院一百多年以来，为社会培养了大量人才，包括美国国会议员，联邦和州法官，旧金山和其他城市的市长，国际律师事务所合伙人，硅谷高科技公司的高管，以及知名法学家。

The University of San Francisco School of Law (USF Law) has, for more than a hundred years, produced a tremendous number of outstanding alumni for society, including congressmen, federal and state judges, mayors of San Francisco and of other cities, partners of international law firms, executives of high-tech companies in Silicon Valley and renowned legal scholars.

旧金山大学法学院开设以下学位项目：

USF Law offers the following law degrees:



旧金山大学法学院学位 (USF Law Degrees)

法律博士 (JD)

法律博士/工商管理硕士双学位 (JD/MBA)

法律博士/公共事务硕士双学位 (JD/UPA)

国际经贸与比较法硕士 (LLM in International Transactions and Comparative Law)

知识产权与科技法硕士 (LLM in Intellectual Property and Technology Law)

财税法硕士 (LLM in Taxation)

财税法律硕士 (Master of Legal Studies in Taxation)

旧金山大学法学院每年开设 130 多门法律课程，包含了以下六大特色方向：

USF Law offers more than 130 different courses and issue certificates in the following six areas:

旧金山大学法学院特色方向 (USF Law Concentrations)

知识产权与科技法(Intellectual Property and Technology Law)

商事法(Business Law)

国际法与比较法(International and Commercial Law)

财税法(Tax Law)

劳动法(Labor and Employment Law)

公共利益法(Public Interest Law)

二、旧金山大学法知识产权项目

II. Intellectual Property Programs at USF

旧金山大学地处美国硅谷的中心，其知识产权项目久负盛名。其中麦卡锡（J Thomas McCarthy）教授为美国和世界公认的知识产权法权威，已经在 2012 年入选国际知识产权名人堂。旧金山大学成立了以教授命名的麦卡锡知识产权和科技法中心，通过实力雄厚的教学研究人员、国际化的课程设置、以及各类创新性的法律实践科目，长期以来成为硅谷知识产权教学、科研和培训的重要基地。旧金山大学在知识产权方向师资雄厚，由十九名专职和兼职教授组成，包括：

USF, in the vicinity of Silicon Valley, has long been well-known for its intellectual property strengths. In particular, Professor J Thomas McCarthy is a worldwide authority of intellectual property law and has been inducted into the Intellectual Property Hall of Fame in 2012. The McCarthy Institute for Intellectual Property and Technology Law at USF, named in honor of Professor McCarthy and equipped with a distinguished faculty, internationally focused curriculum, innovative clinical offerings, serves as the center of intellectual property education, research and training in Silicon Valley. The intellectual property faculty at USF consists of 19 full-time and adjunct professors:

专职教授 (Full-Time)	兼职教授(Adjunct)
J. Thomas McCarthy	David Greene
David Franklyn	Roger L. Cook
Susan Freiwald	Richard Doyle
Robert Talbot	Michael E. Dergosits
Jessica Fajfar	Greg Corbitt
Jiarui Liu	Gregory Gilchrist
	Peter Harvey
	Gary Loeb
	Paul Naik
	John Maloney
	Thomas M. Onda
	Tyson Winarski

旧金山大学每年开设几十门与知识产权有关的课程，包括但不限于以下：

USF has offered dozens of intellectual property courses, including without limitation the following:

知识产权课程(Intellectual Property Courses)	
知识产权法概论(Intellectual Property Survey)	技术合同法(Technology Licensing)
专利法(Patent Law)	知识产权诉讼(Intellectual Property Litigation)
版权法(Copyright Law)	数据和隐私法(Information Privacy Law)
商标法(Trademark Law)	通讯法(Communications Law)
网络法(Internet Law)	反垄断法(Antitrust Law)
国际知识产权法(International Intellectual Property)	反垄断与知识产权(Antitrust and Intellectual Property)
专利审查(Patent Prosecution)	高级知识产权法(Intellectual Property Seminar)
专利许可和商业化 (Patent Licensing & Monetization)	高级网络法(Internet Law Seminar)
生物科技法(Biotechnology Law)	娱乐媒体法(Entertainment & Media Law)
商标申请和许可(Transactional Trademark Practice)	

旧金山大学法学院开设诸多法律诊所，提供各类实习和法律实践的机会，其中与知识产权和科技法相关的就有三个：

USF Law operates a number of law clinics, offering students ample opportunities to refine their practical skills, among which three are particularly relevant to intellectual property and technology law practice:

知识产权法律诊所(Intellectual Property Clinics)
网络知识产权法律诊所(Internet and Intellectual Property Justice Clinic)
数据隐私法律诊所(Data Privacy Clinic)
科技创业法律服务中心(Entrepreneurial Ventures Legal Services Project)

三、旧金山大学知识产权合作单位

III. Intellectual Property Cooperation at USF

旧金山大学通过其在硅谷和全球数以万计的杰出校友，和诸多与知识产权有关的美国政府机构、领先高新科技企业、以及国际知名律师事务所建立紧密的合作关系，其中包括但不限于：

USF, through its expansive network of alumni in Silicon Valley and worldwide, has established close cooperation with a number of government agencies, leading high-tech companies and international law firms specializing in intellectual property areas, including without limitation the following:

合作政府部门 (Government Agencies)	合作高新技术企业 (High-Tech Companies)	合作律师事务所 (Law Firms)
美国专利商标局 (USPTO)	Apple	Baker & McKenzie
美国专利商标局硅谷审查协作中心 (Silicon Valley USPTO)	Google	Jones Day
美国商务部 (Department of Commerce)	Facebook	Fenwick & West
美国联邦巡回上诉法院 (Court of Appeals for the Federal Circuit)	Microsoft	Finnegan, Henderson, Farabow, Garrett & Dunner, LLP
美国第九巡回上诉法院 (United States Court of Appeals for the 9 th Circuit)	Intel	Wilson Sonsini Goodrich & Rosati
美国北加州地区法院 (United States District Court Northern District of California)	Amazon	Townsend & Townsend & Crew LLP
加利福尼亚州最高法院 (Supreme Court of California)	Linkedin	Davis Wright Tremaine LLP
美国版权局 (United States Copyright Office)	Time Warner	White & Case LLP
	Fox	Morrison & Forester LLP
	Qualcomm	Perkins Coie LLP
	Sun Microsystems Inc.	King & Wood Mallesons
		Wan Hui Da
		Unitelen

此外，旧金山大学还与世界知识产权组织和欧盟知识产权局等国际机构共同开展了广泛的合作项目，并主办了国际知名的知识产权期刊《知识产权法公报》。

In addition, USF has been working with international organizations including the World Intellectual Property Organization (WIPO) and the European Union Intellectual Property Office (EUIPO). USF publishes a recognized intellectual property publication – Intellectual Property Law Bulletin.

